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Protokół Nr 46/22 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z 2 lutego 2022 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 

Trzcianki, w godzinach od 15:00 do 16:25. 

W posiedzenie udział wzięli: 

1. członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności; 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko otworzyła posiedzenie komisji, 

witając wszystkich członków komisji. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia.  

 Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko przedstawiła porządek 

posiedzenia, jak poniżej: 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Kontrola Zakładu Inżynierii Komunalnej w zakresie polityki kadrowej 

oraz zasadności pobierania opłat fakturowanych dla odbiorców – 

opracowanie sprawozdania z kontroli. 

4. Zamknięcie posiedzenia.   

Do niniejszego porządku nie było uwag. Posiedzenie przebiegało według 

porządku. 

Ad 3) Kontrola Zakładu Inżynierii Komunalnej w zakresie polityki 

kadrowej oraz zasadności pobierania opłat fakturowanych dla odbiorców – 

opracowanie sprawozdania z kontroli. 

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko wyjaśniła, że posiedzenie 

odbywa się w związku z ustaleniami na poprzednim posiedzeniu, a mianowicie 

ustaleniami dotyczącymi złożenia przez radnego Marka Dąbrowskiego zdania 

odrębnego. Wyjaśniła, że jest zapis w Statucie gminy Trzcianka, w § 33 ust. 2 
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„Każdemu członkowi Komisji, przysługuje prawo wniesienia zdania odrębnego 

do protokołu, tylko w trakcie trwania posiedzenia.” W związku, że na 

poprzednim posiedzeniu Komisja miała wątpliwości, kiedy te zdanie można 

złożyć, umówiliśmy się, że taką możliwość stworzymy, dlatego też zwołane 

zostało posiedzenie jeszcze przed wysyłką materiałów na sesję. 

Radny Wiesław Natkaniec odczytał § 15 ust. 4 Statutu gminy Trzcianka: 

„Opinie i wnioski merytoryczne, dotyczące podejmowanych uchwał, zgłasza 

Przewodniczącemu Rady Przewodniczący Komisji lub jego 

Wiceprzewodniczący, pisemnie przed sesją lub ustnie w trakcie sesji w punkcie 

obrad dotyczącym danej uchwały, a pozostałe wnioski merytoryczne w punkcie 

"interpelacje, wnioski i zapytania". W przypadku odmiennej opinii radnego 

od opinii Komisji, radnemu przysługuje prawo do jednorazowego wystąpienia 

i zgłoszenia zdania odrębnego.” 

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko wyjaśniła, że zacytowany 

wyżej zapis dotyczy sesji.  

Radny Wincenty Kilian stwierdził, że zdanie odrębne musi być złożone 

do protokołu, a zdanie odrębne złożone podczas sesji będzie w materiałach  

z sesji, natomiast zdanie odrębne złożone podczas posiedzenia komisji będzie 

załączone do materiałów komisji. 

Radna Janina Kamińska dodała, że każdy może nie zgadzać się ze 

zdaniem komisji i złożyć swoje zdanie odrębne.  

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko dodała, że tak, ale jeśli nie jest 

się członkiem Komisji Rewizyjnej. 

Radna Janina Kamińska wyjaśniła, że nigdzie takie zapisu nie ma, 

o którym mówi Przewodnicząca komisji. Dodała, że przecież może być 

nieobecna na posiedzeniu komisji, co w takiej sytuacji? Zdanie odrębne może 

mieć.  

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko wyjaśniła, że jeśli zdanie 

odrębne zostanie złożone podczas trwania sesji Rady Miejskiej, będzie  
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w materiałach z sesji. Jeśli radni chcą, aby zdanie odrębne było zawarte  

w materiałach z posiedzenia komisji, w materiałach z kontroli tematycznej, 

powinni zdanie odrębne złożyć do protokołu, lub do sprawozdania. Spotkaliśmy 

się dzisiaj, aby dać możliwość dołączenia do dokumentów z kontroli zdania 

odrębnego.  

Radny Edward Joachimiak wyjaśnił, że istota zdania odrębnego jest to, 

aby indywidualny głos radnego, inny niż pozostałych członków komisji był 

zawarty w materiałach z tej kontroli. Na podstawie materiałów jakie radni 

pozostali otrzymają z materiałami na sesję, wyrabiają sobie zdanie o danej 

sprawie.  

Radny Marek Dąbrowski wyjaśnił, że również konsultował to  

z prawnikami. Otrzymał informację, że należałoby zgłosić zdanie odrębne  

w formie oświadczenia na sesji i załączyć ten dokument do protokołu z komisji. 

Wygłoszenie na sesji będzie w formie oświadczenia, głosu w dyskusji.  

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko dodała, że jeśli będzie to  

w formie oświadczenia wygłoszonego na sesji, będzie załączone do materiałów  

z sesji. Również konsultowała to z prawnikami. Zdanie odrębne powinno być 

złożone do protokołu, a ponieważ elementem dzisiejszego protokołu jest 

sprawozdanie, będzie to załącznikiem do sprawozdania.  

Radny Edward Joachimiak dodał, że z tego co on pamięta to nikt nie ma 

prawa, ani ingerować w treść zdania odrębnego, ani powiedzieć, że Komisja nie 

przyjmuje zdania odrębnego. Radny zgłasza zdanie odrębne, a Komisja nie ma 

prawa nad tym w ogóle dyskutować.  

Przewodnicząca Komisja Jadwiga Durejko wyjaśniła, że przedstawiający 

zdanie odrębne, prezentuje je na posiedzeniu komisji. Członkowie komisji mogą 

np. powiedzieć, że zgadzają się z treścią zdania odrębnego i treść tego zdania 

odrębnego, jako uwagi wprowadza do sprawozdania. Natomiast jeśli członkowie 

komisji nie zgadzają się z treścią zdania odrębnego, pozostawiają je 

niezmienione, jako załącznik do sprawozdania. 
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Radny Wincenty Kilian uzupełnił wypowiedź przewodniczącej,  

o stwierdzenie, że  w protokole jest zapis, że do protokołu zostało złożone 

zdanie odrębne, które stanowi załącznik. 

Radny Marek Dąbrowski poinformował, że takie oświadczenie złoży na 

sesji.  

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko wyjaśniła, że jeśli do 

sprawozdania jako załącznik jest zdanie odrębne, to Przewodniczący Rady lub 

Komisji przedstawia sprawozdanie wraz ze zdaniem odrębnym. Natomiast jeśli 

jest to oświadczenie danego radnego, to radny je przedstawia osobiście. Radny 

Marek Dąbrowski powinien zdecydować, czy wygłasza oświadczenie na sesji, 

czy zdanie odrębne do sprawozdania. 

Radny Marek Dąbrowski poinformował, że składa dzisiaj i odczyta jako 

oświadczenie-zdanie odrębne na sesji.  

Członkowie komisji stwierdzili, że nic nie stoi na przeszkodzie. 

Radny Marek Dąbrowski w imieniu własnym oraz radnej Janiny 

Kamińskiej i radnego Wiesława Natkańca złożył na ręce Przewodniczącej 

Komisji oświadczenie - zdanie odrębne. 

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko zauważyła, że źle jest 

zaadresowane, powinno być do Komisji Rewizyjnej.  

Radny Marek Dąbrowski zmienił adresata Oświadczenia - zdania 

odrębnego. Następnie odczytał treść, stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko otworzyła dyskusję. 

Głos zabrał radny Edward Joachimiak, który zgłosił dwie drobne uwagi 

merytoryczne do wygłoszonego oświadczenia - zdania odrębnego dotyczące 

pobierania wynagrodzenia przez byłą Prezes ZIK. Komisja Rewizyjna zajmuje 

się sprawami które są „ tu i teraz”, na dany moment. W momencie, kiedy były 

decyzje podejmowane, nie było wiadomo, że ówczesna Pani Prezes będzie 

nieobecna. Druga uwaga dotyczyła pobierania dwóch świadczeń przez Panią 

Prezes.  
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Radny Marek Dąbrowski, poinformował, że napisał te oświadczenie-

zdanie odrębne, po tym jak usłyszał na poprzednim posiedzeniu komisji, że 

powołania Członka Zarządu naraziło spółek na straty w kwocie 85.880,00 zł.  

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko zwróciła uwagę na fakt, że 

kontrola dotyczyła istoty zasadności i słuszności powołania Członka Zarządu  

i w tym momencie nikt nie mógł przewidzieć jakby sprawy się potoczyły. 

Mamy prawo jako Komisja zagłosować nad treścią oświadczenia - zdania 

odrębnego i jeśli Komisja przyjmie te oświadczenie - zdanie odrębne, w takiej 

sytuacji będzie ono wpisane do treści sprawozdania z kontroli, w części 

dotyczącej uwag ze sprawozdania.  

Radny Edward Joachimiak poprosił o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji. 

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko wyjaśniła na czym polega 

głosowanie. Jeśli Komisja przyjmie treść oświadczenia – zdania odrębnego to 

zmienia się ono we wnioski komisji, a jeśli nie przyjmie tego oświadczenia – 

zdania odrębnego to pozostanie ono w niezmiennej treści jako załącznik do 

sprawozdania.  

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko poddała pod głosowanie 

Oświadczenie – zdanie odrębne, aby włączyć je do sprawozdania jako treść 

wniosków do tego sprawozdania z kontroli komisji. Głosowanie przedstawiało 

się następująco: za 3, przeciw 4, wstrzymujących się 0.  

W związku z wynikiem głosowania Oświadczenie – zdanie odrębne 

zostało załącznikiem do sprawozdania z kontroli. Zostanie załączone do 

materiałów na sesję, przy projekcie uchwały w sprawie wystąpienia 

pokontrolnego.  

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko poinformowała o poprawkach 

w sprawozdaniu z dnia 25 stycznia 2022 roku. Na stronie 5. Sprawozdania 

zaproponowała, aby wpisać: „1.W chwili podejmowania decyzji Komisja 

stwierdziła, że wnioskodawcą o powołanie Członka Zarządu ZIK sp. z o.o. w 
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Trzciance był Przewodniczący Rady Nadzorczej ZIK, przy akceptacji 

Burmistrza Trzcianki. 

Wniosła o przegłosowanie tej poprawki, głosowanie przedstawiało się 

następująco: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0.  

Następnie Przewodnicząca komisji poprosiła, aby radni zapoznali się z 

treścią projektu uchwały w sprawie wystąpienia pokontrolnego, były tam 

wprowadzone drobne poprawki przez radcę prawnego. Odczytała treść: 

 „§ 1. W związku z przeprowadzoną przez Komisję Rewizyjną kontrolą Zakładu 

Inżynierii Komunalnej spółka z o.o. w Trzciance w zakresie polityki kadrowej 

oraz zasadności pobierania opłat fakturowanych dla odbiorców, po zapoznaniu 

się ze sprawozdaniem z kontroli Komisji Rewizyjnej zaleca się:  

1) aby w spółkach gminnych, w przypadku wyłaniania kadry kierowniczej, 

wszystkie czynności prowadzone były przez uprawnione organy spółki, 

dokładnie udokumentowane w protokołach, zawierających wszystkie wnioski i 

ustalenia podjętych uchwał” 

Zdecydowano, aby po wyrażeniu „kadry kierowniczej” dopisać: „będącej 

w kompetencjach Rady Nadzorczej”. 

Kolejno odczytała punkt 2: „podjęcie przez Burmistrza Trzcianki działań 

mających na celu ochronę mieszkańców gminy przed płaceniem za odpady 

komunalne wynikające z ilości wody niezużytej”. 

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko poddała pod głosowanie 

Sprawozdanie. Głosowanie przedstawiało się następująco: za 4, przeciw 3, 

wstrzymujących się 0. 

Następnie Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko poddała pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wystąpienia pokontrolnego, po 

wprowadzonej poprawce. 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia pokontrolnego został 

zaopiniowany pozytywnie w głosowaniu: za 6, przeciw 1, wstrzymujących się 

0.  
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Sprawozdanie wraz z  załącznikami oraz projektem uchwały 

stanowią załącznik do protokołu. 

Następnie Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko poinformowała, że w 

obecnej kadencji była przeprowadzona już kontrola Trzcianeckiego TBS. 

Dotyczyła ona kontroli wydatków środków finansowych przez TTBS w 2018 

roku.  

Radny Marek Dąbrowski wyjaśnił, że zaproponował taki punkt do planu 

pracy komisji, ponieważ interesują radnego sprawy, które wynikają z tego, że 

gmina zainwestowała w tą inwestycję TTBS około milion złotych. Chciałby 

dokładnie poznać mechanizm rozliczania.   

Przewodnicząca komisji Jadwiga Durejko powtórzyła, że Komisja 

Rewizyjna w obecnej kadencji kontrolowała finanse wydatkowania środków 

TTBS, sposobu wydatkowania tych pieniędzy. Jej zdaniem te finanse, o które 

chodzi radnemu Dąbrowskiemu zostały sprawdzone. Dodała, że z kontroli nie 

było zaleceń pokontrolnych. Było to w marcu 2019 roku. Jest tyle tematów do 

kontroli, więc nie widziała sensu powtarzania kontroli. Chciała, aby członkowie 

wypowiedzieli się w tym temacie, czy powtarzamy kontrolę, czy może jednak 

wprowadzamy inny punkt w te miejsce w planie pracy Komisji Rewizyjnej. 

Można zapoznać się z teczką kontrolną. 

Radny Marek Dąbrowski wniósł, aby na kolejnym posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej był obecny prezes TTBS Mariusz Kukuś, który wyjaśniłby sytuację 

finansową związaną z dotacjami z Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Uzasadnienie wykorzystania środków przekazanych przez gminę, w formie 

zwiększenia udziałów. 

Radny Edward Joachimiak dodał, że z tego co on pamięta, to co gmina 

przekazała w formie udziałów, chodziło o 2 mieszkania dla osób, które 

zamieszkiwało internat plus dodatkowo 1 lub 2 mieszkania dla lekarzy. To, co 

istotne to Bank Gospodarstwa Krajowego nadzoruje ekonomię, w kontekście 

kredytodawcy, ekonomię TTBS i to były wkłady potrzebne na wsparcie TTBS, 
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aby te wskaźniki kontrolowane były korzystniejsze. Wydaje mu się, że nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby prezes TTBS nam to wyjaśnił. 

Radnemu Markowi Dąbrowskiemu zależało na tym, aby prezes przyszedł 

na posiedzenie i wyjaśnił nieścisłości.  

W związku z ustaleniami komisji, przewodnicząca komisji 

zaproponowała, aby w planie pracy komisji na I półrocze, w miejsce 

wykreślonego tematu dotyczącego TTBS, wpisać: „Kontrola realizacji uchwał  

i zaleceń Rady Miejskiej Trzcianki przez Burmistrza Trzcianki (bieżąca 

kadencja). 

Poddała pod głosowanie swoją propozycje tematu. 

Temat kontroli został wprowadzony do planu pracy Komisji Rewizyjnej, 

w kwietniu, w punkcie pierwszym, w głosowaniu: za 4, przeciw 3, 

wstrzymujących się 0. 

Radny Edward Joachimiak wniósł, aby prezes ZIK Sp z o.o. wyjaśnił 

na jakim etapie jest realizacja zadania: miejsca parkingowe przy jeziorze Sarcze. 

Ad 4) Zamknięcie posiedzenia.   

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca komisji 

zamknęła posiedzenie. 

 

  Protokolant               Przewodnicząca komisji 

/-/Ewelina Ćwiek        /-/Jadwiga Durejko 


